



参考书目

习题汇编

典型案例

课程试卷

当前位置: [首页](#) [教学资料](#) [参考书目](#)

参考书目

## 1、中文参考书目

- (1) 《联邦反托拉斯政策》(第3版), 赫伯特·霍温坎普著, 许光耀等译, 法律出版社2009年版;
- (2) 《反托拉斯法》(第2版), 理查德·A. 波斯纳著, 孙秋宁译, 中国政法大学出版社2003年版;
- (3) 《奥本海国际法》, 詹宁斯·瓦茨修订, 王铁崖等译, 中国大百科全书出版社1995年版;
- (4) 《条约法概论》, 李浩培著, 法律出版社1987年版;
- (5) 《主要国家(地区)反垄断法律汇编》, 尚明主编, 法律出版社2004年版;
- (6) 《反垄断法原理》, 孔祥俊著, 中国法制出版社2001年版;
- (7) 《欧盟竞争法》, 阮方民著, 中国政法大学出版社1998年版;
- (8) 《企业合并中的反垄断问题》, 王晓晔著, 法律出版社1996年版;
- (9) 《知识产权滥用及其法律规制》, 王先林著, 中国法制出版社2008年版;
- (10) 《滥用市场支配地位的规制研究》, 戴龙著, 中国人民大学出版社2012年版;
- (11) 《中国反垄断法实施热点问题研究》, 王先林主编, 法律出版社2011年版;
- (12) 《中华人民共和国反垄断法》;
- (13) 《国际私法》, 黄进主编, 法律出版社2005年版;
- (14) 《美国反托拉斯法与贸易法规》, 马歇尔·C. 霍华德著, 孙南申译, 中国社会科学出版社1991年版。

## 2、外文参考书目

- (1) E. Thomas Sullivan and Herbert Hovenkamp: Antitrust Law, Policy and Procedure, Michie Contemporary Legal Education Series (fourth edition).
- (2) Warren Pengilley: United States Trade and Antitrust Laws: A Study of International Legal Imperialism From Sherman to Helms Burton, Copyright 1999 Reed International Books Australia Pty Limited trading as LexisNexis, Competition & Consumer Law Journal.
- (3) John A. Trenor: Jurisdiction and the Extraterritorial Application of Antitrust Laws after Hartford Fire, Copyright (c) 1995 University of Chicago University of Chicago Law Review.
- (4) Matthew C. Franker: RESTORATION: INTERNATIONAL MERGER REVIEW IN THE WAKE OF GENERAL ELECTRIC/HONEYWELL AND THE TRIUMPHANT RETURN OF NEGATIVE COMITY, Copyright (c) 2004 George Washington University George Washington International Law Review.
- (5) Edward D. Cavanagh: The FTAIA and Subject Matter Jurisdiction over Foreign Transactions Under the Antitrust Laws: The New Frontier in Antitrust Litigation, Copyright (c) 2003 Southern Methodist University SMU Law Review Fall, 2003.

- (6) Agreement Between the United States of America and the Commission of the European Communities Regarding the Application of their Competition Laws.
- (7) THOMAS W. DUNFEE and ARYEH S. FRIEDMAN: The Extra-Territorial Application of United States Antitrust Laws: A Proposal for An Interim Solution, Copyright (c) 1984 Ohio State Law Journal.
- (8) U.S.-EU Merger Working Group, Best Practices on Cooperation in Merger Investigations (2002) .
- (9) Recommendation of the Council on Competition Policy and Exempted or Regulated Sectors, 1979.
- (10) Recommendation of the Council concerning Effective Action Against Hard Core Cartels, 1998.
- (11) Recommendation of the Council concerning Structural Separation in Regulated Industries, 2001.
- (12) Recommendation of the Council on Merger Review, 2005.
- (13) Recommendation of the Council on Competition Assessment, 2009.
- (14) Guidelines for Fighting Bid Rigging in Public Procurement, 2009.
- (15) Competition Assessment Toolkit, 2010.
- (16) Report on hard core cartels, 2000.
- (17) Evaluation of the Actions and Resources of Competition Authorities, 2005.
- (18) Procedural Fairness: Transparency Issues in Civil and Administrative Enforcement Proceedings, 2010.
- (19) UN Set of Multilaterally Agreed Equitable Principles and Rules for the Control of Restrictive Business Practices, the Set, 1980.
- (20) Competition in Ports and Port Services, 2011.